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Na osnovu člana 73 stav 5 Poslovnika Skupštine Crne Gore, Odbor za turizam, 
poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje Skupštine Crne Gore, sa Pete i Šeste sjednice 
održane 23. i 29. jula 2021. godine, podnosi

IZVJEŠTAJ
sa KONSULTATIVNOG SASLUŠANJA

mr Aleksandra Stijovića, ministra poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede, na temu: 
„Problemi koji se odnose na subvencije za proizvedeno mlijeko, povećanje cijena stočne 

hrane, problem sa akcizama na gorivo, problemi sa otkupom hrane i problematika 
ostvarivanja kreditne podrške poljoprivrednicima (stočarima)"

I Na osnovu člana 73 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore Odbor za turizam, 
poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje na Trećoj sjednici, održanoj 08, juia 2021, 
godine, sa 7 glasova „2A" i jednim glasom „PROTIV", odlučio je da održi konsultativno 
saslušanje na temu: „Problemi koji se odnose na subvencije za proizvedeno mlijeko, 
povećanje cijena stočne hrane, problem sa akcizama na gorivo, problemi sa otkupom hrane i 
problematika ostvarivanja kreditne podrške poljoprivrednicima (stočarima)".

Saslušanju su, pored ministra, prisustvovali mr Nebojša Veličković, državni sekretar u 
Ministarstvu poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede i gđa Nikolina Mišnić, državna 
sekretarka u Ministarstvu poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede.

II Ministar poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede, mr Aleksandar Stijović, upoznao je 
Odbor, u odnosu na temu saslušanja, da Ministarstvo ozbiljno i odgovorno radi. Objasnio je 
na koji način se formira otkupna cijena mlijeka, što utiče na krajnju cijenu, koje uslove stočari 
treba da ispune da bi dobili dodatke na otkup po litru mlijeka. Predstavio je usvojeni 
Agrobudžet kojim su planirana sredstva za podsticaje povećana za 2 miliona eura. 
Konstatovao je da su efekti Agrobudžeta i ranijih godina bili vidljivi tek u drugoj polovini 
godine. Ministar je upoznao da su sve isplate realizovane u planiranim rokovima i realizovane 
podrške za mladi krompir i lubenicu. Ukazao je da samo dvije opštine ne daju podršku 
stočarima kada je u pitanju otkupna cijena. Ocijenio da se godinama smanjuje stočni fond jer 
je sistematski uništavana poljoprivreda. Upoznao je sa aktivnostima na IPARD projektu i 
saradnji sa Evropskom komisijom. Na pitanje o prezentacijama Agrobudžeta odgovorio je da 
se poziv za prezentacije nalazi na internet stranici Ministarstva i da će vodič za Agrobudžet 
biti dijeljen putem medija. Ukazao je da će se intenzivirati inspekcijska kontrola kako bi se 
spriječile zloupotrebe u korišćenju subvencija, Upoznao je sa dinamikom otkupa tokom 2020. 
godine. Na pitanje koje se odnosi na Kuće voća, Kuće maslina i Kuće poljoprivrede upoznao je 
sa stanjem i planiranim aktivnostima.
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U odnosu na konstataciju da su cijene stočne hrane u porastu iznio je stav da su time više 
ugroženi proizvođači svinjskog mesa i sektor živinarstva nego sektor proizvodnje miijeka.

III U raspravi su učestvovali poslanici: Genci Nimanbegu, dr Predrag Sekulić, Bogdan Fatić, 
Jovanka Laličić, prof. dr Petar Ivanović, Jelena Božović, Raško Konjević, Dragan Krapović.

Tokom rasprave postavljena su brojna pitanja i iskazani stavovi i mišljenja, koji se mogu 
rezimirati na sljedeći način;

- važnost usvajanja Agrobudžeta za 2021, godinu kako se ne bi proizvele negativne 
posijedice za poljoprivredni sektor u Crnoj Gori;

- da li se prezentovanje Agrobudžeta za 2021. godinu odvija na očekivani način;
- da se, iako je gorivo berzanska roba, na njegovu cijenu može uticati akciznom 

politikom;
- potrebno je utvrditi realnu otkupnu cijenu mlijeka;
- potrebi snižavanja stope poreza na dodatu vrijednost za poljoprivredne proizvode;
- potrebi ulaganja u sektor poljoprivrede;
- potrebi da se nastavi i intenzivira komunikacija između Vlade Crne Gore, 

proizvođača i prerađivača;
- potrebi postojanja Kuće meda i planiranom otvaranju Kuće poljoprivrede u Bijelom 

Polju i Nikšiću i Kuće voća u Andrijevici;
- potrebi izmjena zakonske regulative radi izbjegavanja potencijalnih problema;
- potrebi korigovanja mjere propisane iPARD-om, koja se odnosi na nadmorsku 

visinu, tokom realizacije naredne faze projekta.

Odbor je sa osam glasova "ZA" utvrdio ocjene i stavove br. 2,3 i 4, a sa sedam glasova 
„ZA" i jednim glasom „UZDRŽAN" ocjenu/stav br. 1. Odbor je odlučio da shodno članu 73 
stav 5 Poslovnika Skupštine Crne Gore dostavi Ministarstvu poljoprivrede, šumarstva i 
vodoprivrede i Ministarstvu finansija i socijalnog staranja, na dalju realizaciju sljedeće:

OCJENE I STAVOVE

1. Konsultativno saslušanje omogućilojeda se Odbor, na osnovu blagovremeno dostavljenih 
informacija u pisanojformi i pruženih odgovora tokom saslušanja, upozna sa realizovanim 
aktivnostima u oblasti poljoprivrede, čime je Ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i 
vodoprivrede pokazalo primjeren i odgovoran odnos prema Odboru za turizam, 
poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje.

2. Ohrabruje se Ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede da nastavi i intenzivira 
komunikaciju između Vtade Crne Gore, proizvođača i prerađivača.

3. Odbor je predložio da se u pripremi i realizaciji IPARD III projekta koriguje kriterijum za 
mjeru br. 7 koji se odnosi na nadmorsku visinu, sa ciljem da i ruralna područja koja se 
nalaze na nadmorskoj visini nižoj od 600 m mogu konkurisati za dodjelu sredstava.

4. Odbor preporučuje da nadležni resori razmotre mogućnost ukidanja akciza na gorivo za 
potrebe poljoprivrede i snižavanja stope poreza na dodatu vrijednost za poljoprivredne 
proizvode.
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Detaljna izlaganja članova Odbora i ministra poljoprlvrede, šumarstva i vodoprivrede, mr 
Aleksandra Stijovića sadržana su u zapisnlku sa sjednlce, čiji je sastavnl dio i audio zapis sa 
sjednice.

PREDSJEDNIK ODBORA

Krapović

Dostavljeno;
Ministarstvu poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede; 
Ministarstvu finansija i socijalnog staranja;
Skupštini Crne Gore (na upoznavanje).
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